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PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2013 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 20 lutego 2013 roku 
 

Sesja odbył się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1500 – 1800 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Otwarcia XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Pani Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, po 
czym stwierdziła na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do 
podejmowania prawomocnych uchwał. Na sesji obecnych było 14 radnych , nieobecna była 
radna Zofia Skóra . Lista obecności radnych oraz gości załączona została do protokołu. 
Wśród gości obecni byli: 
Henryk Karcz - Radny Powiatu Zawierciańskiego  
Burmistrz, Sekretarz i Skarbnik Miasta i Gminy Ogrodzieniec oraz Sołtysi Gminy 
Ogrodzieniec. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Sekretarz MiG Pan Dariusz Ptaś wniósł o poszerzenie porządku obrad o dodatkowe punkty  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w przedmiocie dzierżawy 
terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w Ogrodzieńcu na czas 
oznaczony do pięciu lat. 
Pani Natasza Sobczak „Czarna Chmura” Agencja Eventowa 42-440 Podzamcze ul. W. 
Polskiego 44 złożyła wniosek o wydzierżawienie części działki nr 5724/5 i 6768/3 położonej 
w Ogrodzieńcu „Krempie” na prowadzenie działalności gospodarczej tj. Organizację imprez 
artystycznych dla dzieci i dorosłych oraz małej gastronomii.  

 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w przedmiocie dzierżawy 
terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w Ogrodzieńcu na czas 
oznaczony do pięciu lat. 
Pan Grzegorz Kowalik zam. 42-218 Częstochowa ul. Chłopickiego 18 złożył wniosek o 
wydzierżawienie części działki nr 6768/3 położonej w Ogrodzieńcu „Krempie” na 
prowadzenie przedstawień bajkowych dla dzieci przedszkolnych i wczesno-szkolnych. 
 
Radna Zofia Adamusińska wniosła o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie  
uchwalenia planu pracy Komisji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu na 2013 rok. 
 

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty przez radnych bez uwag, jednogłośnie. 
Głosowało 14 radnych.  
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i 

zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Ogrodzieniec.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego nr 13 w 
budynku komunalnym nr 10 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z 
oddaniem w użytkowanie wieczyste działki nr 2976/5 o pow. 1420m2. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2013 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie użyczenia nieruchomości położonej  

w Ogrodzieńcu. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w przedmiocie 

dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do pięciu lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w przedmiocie 
dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do pięciu lat. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rady Miejskiej w 
Ogrodzieńcu na 2013 rok. 

13. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza. 
14. Wnioski i oświadczenia.  
15. Zamkniecie obrad. 
 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Protokół z sesji Rady nr XXXIII/2012 z dnia 17 stycznia grudnia 2013 roku został przyjęty 
przez radnych bez uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
 
 
22 stycznia odbyło się Walne Zgromadzenie Wspólników Spółki Zamek, na którym została 
podjęta uchwała o podniesienie kapitału spółki. Zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej 
podniesiono kapitał zakładowy do kwoty 647.000zł. Udziały w wysokości 200.000zł objęte 
zostaną gotówką. 
 
26 stycznia odbyło się zebranie sprawozdawcze OSP Gulzów, na którym podsumowano rok 
2012 i udzielono absolutorium Zarządowi. 
 
28 stycznia odbyła się narada roczna Komendy Powiatowej Policji w Zawierciu. Spotkanie 
stanowiło podsumowanie pracy w 2012 roku oraz nakreślenie kierunków, jakie jednostka 
będzie realizować w roku bieżącym.  
 
29 stycznia w Kancelarii Notarialnej w Zawierciu podpisany został akt notarialny na sprzedaż 
mieszkania komunalnego dotychczasowemu najemcy w budynku nr 7 
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1 lutego w Katowicach odbyło się Walne Zgromadzenie Śląskiej Organizacji Turystycznej, 
której gmina Ogrodzieniec jest członkiem. Na posiedzeniu został zatwierdzony plan pracy na 
rok 2013. 
 
1 lutego w Katowicach odbyło się spotkanie wójtów, burmistrzów Śląskiego Związku Gmin i 
Powiatów, którego gmina Ogrodzieniec jest członkiem. Na spotkaniu omówione były sprawy 
związane z wdrożeniem nowej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, która 
będzie obowiązywać od 1 lipca br. 
 
4 lutego w Szkole Podstawowej w Chruszczobrodzie odbyło się spotkanie z p. Krystyną 
Szumilas - Ministrem Edukacji Narodowej. Głównym tematem spotkania było omówienie 
prac rządu nad wprowadzeniem w najbliższych latach obowiązku szkolnego dla 6-latków. 
Jeszcze w roku szkolnym 2013/14 mogą zadecydować rodzice o posłaniu 6-latka do klasy 
pierwszej. Od roku szkolnego 2014/15 każde dziecko w wieku sześciu lat będzie 
obowiązkowo chodziło do klasy pierwszej, czyli o rok wcześniej niż dotychczas. Pani 
Minister informowała również o stanie przygotowań nad wprowadzeniem nowej ustawy o 
wychowaniu przedszkolnym. Zakłada ona, że od roku 2016 każde dziecko w wieku 3-4 lat 
powinno mieć możliwość skorzystania z opieki przedszkolnej. Opieka taka może być 
realizowana np. w przedszkolach publicznych, przedszkolach prywatnych lub jako opieka 
przez opiekunki do dzieci . 
 
6 lutego w Jaworznie odbyło się spotkanie wójtów, burmistrzów i prezydentów miast 
Subregionu Centralnego w sprawie przygotowań do aplikacji o środki unijne na lata 2014-20. 
 
13 lutego odbyło się posiedzenie Sądu w sprawie nieprawidłowości w JPW. W trakcie 
posiedzenia zeznawał w charakterze biegłego inżynier z zakresu budownictwa. Kolejne 
terminy to 20 marca i 12 kwietnia. 
 
14 lutego w Urzędzie Miasta i Gminy Ogrodzieniec miała miejsce prezentacja prac 
związanych z projektowaniem i zagospodarowaniem Ogrodzienieckiej Strefy Inwestycyjnej – 
terenów przemysłowych po byłej Cementowni „Wiek”. Wykonawcą prac projektowych jest 
firma z Gliwic. 
 
18 lutego w Urzędzie Miasta i Gminy Ogrodzieniec odbyło się spotkanie w sprawie 
dzierżawy części terenów na Krępie. W najbliższych latach na tym terenie działać będą 2 
podmioty. Jednym z nich będzie, tak jak dotychczas firma z Podzamcza zajmująca się 
gastronomią i organizacją okolicznościowych. Nowością będzie organizacja przedstawień i 
bajek dla dzieci proponowana przez firmę z Częstochowy. 
 
19 lutego w Urzędzie Miejskim w Sosnowcu odbyło się spotkanie wójtów, burmistrzów i 
prezydentów miast Subregionu Centralnego w sprawie środków europejskich w latach 2014-
2020. 
 
19 lutego odbyło się posiedzenie komisji wspólnych Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu, na 
którym omówiono uchwały przygotowane na sesję oraz zapoznano się z wynikami 
prowadzonych badań geologiczno-poszukiwawczych rud cynkowo-ołowiowych 
prowadzonych na ternie gmin Łazy, Zawiercie, Ogrodzieniec i Poręba. Prezentacje w tym 
zakresie przedstawił John Barry z Irlandii, Prezes firmy HDI RATHDOWNEY prowadzącej 
badania.  
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W miesiącu lutym odbyły się kolejne zebrania OSP z terenu gminy. W dniu 2 lutego w OSP 
Giebło, 9 lutego w OSP Ryczów Kolonia, 16 lutego w OSP Podzamcze. 
 
Ad.5 
Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG, który miedzy innymi stwierdził , że 
zgodnie z ustawą w terminie do 31 marca 2013r. rada gminy wypowiada się co do 
ustanowienia funduszu sołeckiego na kolejny2014 rok. 
Uchwała była przedmiotem obrad komisji na których pozytywnie zaopiniowano zgodę na 
wyodrębnienie w budżecie gminy na 2014 rok środków stanowiących fundusz sołecki.  
 
Radni nie mieli uwag w związku z tym w uchwale pozostawiono zapis – wyrażą się zgodę na 
utworzenie funduszu sołeckiego. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXXIV/280 /2013 
 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i 
zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Ogrodzieniec.  
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG który poinformował, że załącznik nr 
1 do uchwały określa przystanki komunikacyjne na terenie Gminy Ogrodzieniec, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ogrodzieniec.  
Natomiast załącznik nr 2 do uchwały określa warunki i zasady korzystania z przystanków 
komunikacyjnych na terenie Gminy Ogrodzieniec. Uchwała jako akt prawa miejscowego 
podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego i wchodzi w życie po 
upływie 14 dni od dnia ogłoszenia. 
Sekretarz zaznaczył ponadto ze w uchwale nie ujęto jednego przystanku w miejscowości 
Giebło Kolonia na skrzyżowaniu ul. Edukacyjnej i ul. Zawierciańskiej. Przystanek ten został 
dopisany do wykazu 
 
Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXXIV/281 /2013 
 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxxiv_280_2013.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxxiv_281_2013.pdf
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Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego nr 13 w 
budynku komunalnym nr 10 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z 
oddaniem w użytkowanie wieczyste działki nr 2976/5 o pow. 1420m2. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG , który miedzy innymi powiedział : 
uchwała dotyczy sprzedaży w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy 
lokal mieszkalny nr 13 w budynku komunalnym nr 10 przy ul. Słowackiego w Ogrodzieńcu 
oraz pomieszczenia przynależnego – piwnicy.  
 
Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXXIV/ 282 /2013 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2013 r. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza MiG – szczegóły omawiane przez 
Burmistrza patrz jak załączony do protokołu projekt uchwały w przedmiotowej sprawie . 
Ponadto wprowadza się zmiany w Załącznik Nr 11 ”Plan wydatków majątkowych do 
realizacji na 2013 rok” do Uchwały Nr XXXII/270/2012 z dnia 19 grudnia 2012r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na 2013 rok. Załącznik Nr 11”Plan wydatków 
majątkowych do realizacji na 2013 rok” otrzymuje nowe brzmienie zgodnie z Załącznikiem 
Nr 1 niniejszej Uchwały. 
 
Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta: za jej przyjęciem głosowało 8 radnych, 2 było przeciw i 4 
wstrzymało się od głosu. 
Uchwale nadano Nr XXXIV/283 /2013 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie użyczenia nieruchomości położonej w Ogrodzieńcu. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG Użyczone nieruchomości będą 
wykorzystywane na prowadzenie działalności statutowej przez Stowarzyszenie Wędkarsko-
Rekreacyjne w Ogrodzieńcu. użyczenie na okres 10 lat części nieruchomości położonej w 
Ogrodzieńcu „Krępie” o powierzchni około 1,5000 ha karta mapy 34. Oraz użyczenie na 
okres 10 lat części nieruchomości położonej w Ogrodzieńcu „Cementowni” oznaczonej w 
ewidencji gruntów jako działka numerem 804/76 o powierzchni około 0,5000 ha  

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxxiv_282_2013.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxxiv_283_2013.pdf
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Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta: za jej przyjęciem głosowało 13 radnych i 1 wstrzymał się od głosu. 
Uchwale nadano Nr XXXIV/ 284 /2013 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w przedmiocie 
dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do pięciu lat. 
 

Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza - Pani Natasza Sobczak „Czarna 
Chmura” Agencja Eventowa 42-440 Podzamcze złożyła wniosek o wydzierżawienie części 
działki nr 5724/5 i 6768/3 położonej w Ogrodzieńcu „Krempie” na prowadzenie działalności 
gospodarczej tj. Organizację imprez artystycznych dla dzieci i dorosłych oraz małej 
gastronomii.  
Proponowany pięcioletni okres dzierżawy, ponieważ tego typu działalność wymaga remontu 
kawiarenki oraz urządzenie toalet dla dzieci oraz dla osób niepełnosprawnych.  
 
Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXXIV/ 285 /2013 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w przedmiocie 
dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Ogrodzieńcu na czas oznaczony do pięciu lat. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza - Pan Grzegorz Kowalik zam. 42-218 
Częstochowa, złożył wniosek o wydzierżawienie części działki nr 6768/3 położonej w 
Ogrodzieńcu „Krempie” na prowadzenie przedstawień bajkowych dla dzieci przedszkolnych i 
wczesno-szkolnych. 
Proponowany pięcioletni okres dzierżawy, ponieważ tego typu działalność wymaga nowej 
inwestycji – urządzenie toalet dla dzieci oraz dla osób niepełnosprawnych.  
 
 
Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxxiv_284_2013.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxxiv_285_2013.pdf
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Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXXIV/286 /2013 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rady Miejskiej w 
Ogrodzieńcu na 2013 rok. 
 
 
Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię.  
Radni nie mieli uwag. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXXIV/ 287 /2013 
 
 
Ad. 13 
Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza. 
 
Radna Janoska Małgorzata - Mieszkańcy bloków w Ogrodzieńcu przy ulicy Słowackiego 
zwracają się z prośbą o poprawienie jakości odśnieżania uliczek między blokami. Często 
odśnieżane są tylko drogi główne, a dojazd i wejścia do poszczególnych klatek bloków są 
bardzo utrudnione. 
 
Radny Kołodziej Jerzy - Rodzice dzieci mieszkających na osiedlu Słowackiego „bloki” 
proszą o wybudowanie nowego placu zabaw na ww. osiedlu. W blokach mieszka około 50 
dzieci. Na osiedlowy plac przychodzą bawić się również dzieci z centrum miasta.  
 
Radna Adamusińska Zofia - Mieszkańcy Ryczowa proszą o przywrócenie ruchu 
dwukierunkowego na ul. Kościelnej. Po dwóch latach okazało się, że ruch jednokierunkowy 
jest dużym utrudnieniem dla kierowców, szczególnie dla mieszkańców ul. Kościelnej. Nie 
chodzi tylko o samochody osobowe, ale również ciężarowe jadące do posesji z węglem, 
drewnem, czy też dojazdy do pól i lasów. Jeśli miałby być zachowany jeden kierunek to tylko 
w niedzielę, kiedy mieszkańcy przyjeżdżają do kościoła na mszę. W/w problem będzie mógł 
być rozwiązany wtedy, kiedy ulica Sadowa będzie wyremontowana, obecnie stan tej ulicy jest 
nie do użytku. Następna sprawa dotyczy dróg gminnych na terenie Ryczowa i Żelazka. W 
Ryczowie jest 8 dróg gminnych i 3 powiatowe. Z tych ośmiu gminnych dróg, dwie są w 
stanie dobrym. Jest to ulica Agrestowa i Basztowa. Pozostałe są w stanie gorszym niż złym. 
Ulice: Pagórkowa, Kręta, Sadowa i Końcowa są utwardzone odpadami azbestowymi. Od 
2002 roku mieszkańcy za pośrednictwem Radnych proszą o remont i modernizację tych dróg. 
Były również pisemne prośby bezpośrednio składane do pana Burmistrza. Z roku na rok 
odkłada się remonty w/w dróg, a ich stan coraz bardziej pogarsza się. Jest pytanie, kiedy pan 
Burmistrz przystąpi do opracowania dokumentacji na drogi na terenie sołectw i kolejno 
zacznie je remontować? Trzeba zaznaczyć, że ulic-ki te są krótkie. Wszystkie 4 mają około 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxxiv_286_2013.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxxiv_287_2013.pdf
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1000mb., może nawet mniej. Również od 2002 roku mieszkańcy proszą o doświetlenie ul. 
Basztowej w odcinku od ul. Kościelnej do ruin Baszty. Odcinek ten jest zupełnie ciemny. Na 
ten problem zwrócili uwagę nie tylko mieszkańcy Ryczowa, ale także turyści odwiedzający 
ruiny Baszty. Ten sam problem dotyczy ul. Leśnej w kierunku Ryczowa Kolonii. Właściciele 
domów stojących przy tej ulicy proszą chociaż o jedną lampę. Następna prośba od 
mieszkańców ulicy Pagórkowej jest kierowana do pani kierownik Z.G.K. o postawienie znaku 
STOP u wylotu ul. Pagórkowej do Agrestowej i znaku na ulicy Agrestowej, że jest ulica 
boczna oczywiście Pagórkowa. Również prośba do pani Kierownik o postawienie małych 
koszy przy każdej tablicy ogłoszeniowej, żeby zrywane ogłoszenia nie były rzucane na ulicę. 
Kolejna sprawa, a właściwie prośba jest kierowana bardziej do Radnych Powiatu, aby w 
Powiatowym Zarządzie Dróg poprosili o postawienie znaku „SARNY” na Górze 
Ogrodzienieckiej. Trzeba zaznaczyć, że w tym miejscu było kilka przykrych zdarzeń z 
przebiegającymi sarnami. Mieszkańcy Żelazka pytają, czy w tym roku będzie wybudowany 
transformator wysokiego napięcia? I jakie szanse są na budowę ulicy Grabowej? 
 
Radny Janoska Jerzy - Ponowienie prośby o zgłoszenie do Zarządu Dróg Powiatowych o 
oczyszczanie przepustów na ul. Poniatowskiego i w Jeziórku, gdyż zbliża się wiosna i zaraz 
pojawią się roztopy  
 
Radna Ciołczyńska Jolanta - Proszę o częste wywożenie koszy do segregacji przy Biedronce 
lub ewentualnie dostawienie dodatkowych punktów .  
 
Radny Szczygieł Patryk –Świadomość ekologiczna wśród mieszkańców jest bardzo duża i 
kosze te szybko zapełniane są segregowanymi odpadami m.in. plastikami, dlatego proszę 
także o częste wywożenie koszy na segregację przy ul. Mieszka I 
Proszę odpowiedzieć, czy będzie wybudowany nowy chodnik na odcinku od Kościoła do 
fotoradaru na ul. Kościuszki w Ogrodzieńcu.. 
 
Pisemna interpelacja radnego Podsiadło Zygmunta - Czy pan Żuchowicz uregulował swoje 
zobowiązania wobec Gminy? W jakiej wysokości, jeżeli nie to jakie ma zobowiązania wobec 
Gminy, jakie zostały podjęte działania w celu ściągnięcia należności. Do lokatorów 
spółdzielni „Hutnik” dopłacamy rocznie 50 tys.zł - jakie zostały podjęte w tym zakresie 
działania, aby nie dopłacać do nie naszych mieszkańców:- czy zostało w jakiś sposób lub 
zostanie wykorzystane porozumienie podpisane w dn. 17 października 1996r. pomiędzy 
Gminą, Cementownią „Wiek” i spółdzielnią „Hutnik”. W związku z tym, że oprócz subwencji 
oświatowej Gmina dopłaca z budżetu około 5 mln. zł. do oświaty proszę o podanie jak to się 
rozkłada na poszczególne szkoły: Zespół Szkolno-Przedskolny w Ogrodzieńcu, Gimnazjum, 
Giebło, Ryczów, Podzamcze. 
 
Odpowiedzi Burmistrza 
Drogi na osiedlu odśnieżane są codziennie. Jeśli występują trudności z zadowalającym 
uprzątnięciem śniegu, jest to spowodowane parkującymi samochodami na drodze. 
Wielokrotnie Zarządca osiedla apelował do kierowców w tej sprawie, jednak często bez 
zrozumienia. Wówczas nie jest możliwe wykonanie usługi odśnieżania w sposób właściwy. 
Jeżeli będzie zgoda wspólnot mieszkaniowych na udostępnienie terenu pod plac zabaw, 
zostanie on wykonany.  
Wprowadzenie ruchu jednokierunkowego na ul. Kościelnej nastąpiło na wniosek 
mieszkańców. W chwili obecnej mamy wniosek o przywrócenie ruchu dwukierunkowego, tak 
jak to było przed zmianami, więc albo wniosek poprzedni był nieprzemyślany, albo nie 
wszyscy kierowcy przyzwyczaili się do nowej sytuacji na drodze. Może lepiej odwrócić 
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kierunek ruchu i zrobić wjazd od ul. Armii Krajowej, gdyż ulica jest bardzo wąska dla dwóch 
kierunków ruchu? Każda zmiana organizacji ruchu wymaga opracowania projektu i jego 
zatwierdzenia. Wykonanie kompleksowych remontów dróg jest bardzo kosztowne. Niestety 
nie ma dotacji unijnych na drogi, musimy więc wykonać je z własnych środków. W chwili 
obecnej sytuacja finansowa nie zezwala nam na wprowadzanie takich zadań do budżetu. 
Zapewniałem już wielokrotnie, że remont dróg zaliczam do priorytetowych i gdy tylko 
sytuacja się poprawi przygotuję pro-pozycję finansowania tych zadań.  
W tym roku z funduszu sołeckiego dobudowane będzie oświetlenie w Podzamczu - Morusach 
oraz w Żelazku. W kolejce czekają następne miejsca wcześniej już omawiane: m.in. w 
Ryczowie Kolonii, Kiełkowicach. Mamy także kilka punktów w gminie, w których musimy 
doprojektować, gdyż wybudowano nowe domy i teren się poszerzył. Będziemy to na bieżąco 
robić, jeżeli znajdą się środki.  
W sprawie znaku stop i koszy na śmieci zgłoszę to do ZGK.  
Rozmawiałem z kierownictwem Tauron-u w sprawie budowy transformatora na Żelazku. 
Zadanie jest w planach inwestycyjnych dostawcy energii. Ulica Grabowa – na zlecenie gminy 
geodeta wyznaczył właściwe granice geodezyjne i niestety nie pokrywają się one z sytuacją w 
terenie – droga na znacznym odcinku przebiega obecnie po terenach prywatnych. Najprościej 
byłoby zalegalizować obecny stan w terenie poprzez uzyskanie zgody na zajęcie gruntu pod 
drogę od właścicieli, ale niestety na chwilę obecną nie ma takiej zgody. Mamy sytuację 
„patową”. Możemy też skorzystać z innej możliwości ale bardzo kosztownej tj. z ustawy 
„drogowej” czyli uzyskać zgodę na realizacje inwestycji drogowej, lecz wymagałoby to 
wprowadzenia do budżetu takiego zadania. W bieżącym roku nie jest to możliwe. Tego 
tematu dzisiaj nie wyjaśnimy.  
Zakład Gospodarki Komunalnej na bieżąco monitoruje stan zapełnienia koszy do segregacji i 
telefonicznie zleca ich opróżnianie firmie Remondis. Jeżeli zauważycie państwo przepełnione 
kosze, proszę o telefon do ZGK.  
Od czterech lat mamy dokumentację na przebudowę dróg wojewódzkich w Ogrodzieńcu, 
obejmującą ulice: 1 Maja, Olkuską i Kościuszki. Dwa odcinki zostały już wykonane, a do 
zakończenia pozostała ul.Kościuszki. Jest to zadanie regionalne finansowane z budżetu 
województwa śląskiego i nie mogę podać żadnych konkretnych dat.  
Na skutek nierozważnych decyzji poprzednich władz gminy musieliśmy po przegranym 
procesie wypłacić w 2006 roku odszkodowanie w wysokości ok.270 tys.zł z odsetkami 
(łącznie ok.500 tys.zł) p. Adamowi Żuchowiczowi za poniesione przez niego nakłady na 
dawnym ośrodku na Centurii, który Gmina najpierw obiecała sprzedać, a później się z tego 
wycofała. Po złożonej przez gminę apelacji i kasacji wyroku, po ponownym rozpatrzeniu 
sprawy sąd nie zmienił wyroku co do meritum, ale rozszerzył go i w 2008 roku zasądził od p. 
Żuchowicza zapłatę na rzecz gminy ok.53 tys.zł z odsetkami tytułem należności za 
bezumowne korzystanie z ośrodka (łącznie ok. 107 tys.zł). Zasądzonej kwoty pozwany nie 
zapłacił, więc Gmina skierowała sprawę do komornika, który prowadzi egzekucję.  
Do końca stycznia br. do kasy gminy wpłynęło ok.48 tys.zł, stan należności wynosi jeszcze 
ok.81 tys.zł.  
Gmina nie dopłaca do „nie naszych mieszkańców”. Porozumienie z dn. 17 października 1996 
roku nie zostało uwzględnione przy przekazywaniu mieszkań zakładowych Spółdzielni 
„Hutnik” przez Cementownię „Wiek”. Informacja o budżetach szkół zostanie przekazana 
radnemu listownie. 
Ad. 14 
Wnioski i oświadczenia.  
Nie było  
 
 



Strona 10 z 10 
 

Ad.15 
 Zamkniecie obrad. 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria 
Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia XXXIV sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 
dziękując wszystkim obecnym za udział. 
 
Protokół sporządziła. M. Piecha     

 Podpis Przewodniczącej Rady 
 


